DRAFT

1999 年 1 月 27 日(星期三) 立法會會議席上 李永達議員就"反壟斷" 提出的議案

議案措辭

"鑑於政府於 1997 年否決制定公平競爭法的建議,而以成立競爭政策諮詢委員會作爲替代,但該委員會至今未有提出任何措施,處理能源、貨運服務、電訊、廣播、銀行等行業所存在的不公平競爭行爲,以致工商企業及市民的利益嚴重受損,本會促請政府盡快制定公平競爭法,消除不公平的市場障礙,以推動企業創新,並促進消費者權益。"

(Translation)

Motion on "Anti-monopolization" to be moved by Hon LEE Wing-tat at the Legislative Council meeting on Wednesday, 27 January 1999

Wording of the Motion

"That, as the Government vetoed the proposal for enacting a fair competition law in 1997 and set up the Competition Policy Advisory Group instead, but the Group has failed to put forward any measure to deal with unfair competition in various sectors such as energy, freight services, telecommunications, broadcasting and banking, thereby seriously impairing the interests of industrial and commercial enterprises and the public, this Council urges the Government to expeditiously enact a fair competition law and remove the unfair market barriers, so as to encourage enterprises to innovate and promote consumers' rights and interests."

(Draft as at 14.1.99)